
Referat 

FOA Fag og Arbejde Vendsyssel. 

Bestyrelsesmøde tirsdag den 4. juli 2023 

FIUSYS. nr. 9501-23-08-00 

Mødet startede kl. 8.00, 

Mødet sluttede kl. 13.30 

Mødet blev afholdt i afdelingens lokaler i Hjørring 

Møde deltager: 

Leif Risgaard Jensen LRJ Maibritt Jensen MJ 

Lene Berendt LB Lene Svenningsen LS 

Lene E. Nielsen LN Mette Panum Andersen M PA 

Louise Djernæs LD Kristina Bredal KB 

Anne Thøgersen AT Maybritt Pedersen MP 

Anette  Seidler  AS Anja Møller Engemann AME 

Elsebeth Nielsen EN Dorthe Stokholm Olsen DSO 

Aase Dissing Povlsen AaP Helle Skyttegaard HS  

Kristine Skovsmose Bottage KSB 

Afbud: Anette  Seidler  - Elsebeth Nielsen holder - Helle Skyttegaard, holder ferie. 

Dagsorden: 

1) Valg af mødeleder. 

a) Indstilling: DL Indstiller Maybritt Pedersen som mødeleder 

b) Beslutning: Maybritt Pedersen blev valgt. 

380  



2) Godkendelse af dagsorden: 

a) Indstilling: formanden vil gerne have nyt pkt. 8. Valgprocedure. 

b) Beslutning: Dagsordenen blev herefter godkendt. 

3) Godkendelse af referat fra sidste afdelingsbestyrelsesmøde 	Bilag: 1 

a) Indstilling: DL indstiller at referatet fra 8. maj 23 godkendes 

b) Beslutning: Tekst i pkt. 6 ændres: Aase giver udtryk for at det er dejligt, at der 

kan vælges menige medlemmer til stemmeudvalget på generalforsamlingen, så 

føler man at man er mere med. 

teksten bliver rettet til. Referatet blev herefter godkendt. 

4) Økonomi: Finansbalance for perioden april 2023 	 Bilag: 2 

samt år til dato. 

a) Indstilling: DL indstiller, at finansbalancen tages til efterretning 

LRI gennemgik budgettet. Budgetopfølgningen viser et budgetunderskud på 

318.000, - heraf er 272.000 et større forbrug af akutmidler pr. 31. maj 2023. 

Pr. 31. marts 2023 var der 4092 medlemmer i afdelingen. 

En opfordring til alle om afbud til kurser i god tid, da sene afbud koster afdelingen 

penge, som kunne være brugt på andre kurser/tillidsvalgte. 

b) Beslutning: Bestyrelsen tog Budgetopfølgningen til orientering. 

5) 	Nyt Protokollat nr. 2 til afdelingslovene- valgperioder 	Bilag: 3 

a) Indstilling: Efter generalforsamlingen fik afdelingsbestyrelsen til opgave at 

udarbejde et nyt protokollat 2 - til afdelingslovene, efter at valgperioden for 

valgte i FOA Vendsyssel blev ændret fra 3 til 4 år.  

PL  har udarbejdet forslag til afdelingsbestyrelsen behandling. 

Formanden gennemgik det nye protokollat med de nye valgperioder. 

b) Beslutning: Protokollatet blev godkendt af bestyrelsen, og de nye love bliver sat 

på hjemmesiden. 
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6) Struktur i FOA — orientering fra seneste HB møde 

a) Lene Berendt indleder punktet. 

Love og strukturudvalget har et forslag, i stedet for at kost- og servicesektorens 

faggrupper lægges sammen med de 3 andre sektorer, er der forslag om at det i 

stedet bliver alle faggrupper inden for de 3 sektorer / områder, der skal 

indplaceres i 3 sektorer / områder, hvis forslaget vedtages. 

Der afholdes ekstraordinær kongres 1. september 2023, hvor forslaget er til 

behandling. 

Hvis det vedtages, bliver der afholdt ny ekstraordinær kongres i 1. kvartal i 2025. 

LRJ supplerede med at det fremover f.eks. kunne hedde forbundet, afdelingerne 

og tillidsrepræsentanterne. 

Majbritt Jensen forlod mødet under pkt. 6 

7) Indkaldelse til FOA's ekstraordinær kongres 1. september 2023 

I henhold til forbundslovenes §4, stk. 3 indkaldes der herved til ekstraordinære 

kongres, som afholdes 1. september 2023 i Odense Kongres Center, ørbækvej 350, 

5220 Odense fra kl. 10.00-16.00. 

Kongressen består af 500 delegerede fra afdelingerne, som fordeles efter 

medlemstal blandt afdelingerne pr. 1. januar i kongresåret. Hertil kommer 

hovedbestyrelsen samt de centrale sektorbestyrelser, 3 repræsentanter fra 

landselevbestyrelserne, 3 ungdomsrepræsentanter, 3 lederrepræsentanter og 3 

repræsentanter for seniorerne. (Der sendes  mail  til afdelingerne om fordeling og 

tilmelding). 

Kongresmaterialet til de delegerede udsendes primo august pr.  mail.  Materialet 

lægges også på foa.dk. 

Formanden udleverede dagsorden og tidsplan til den ekstraordinære kongres, samt 

gennemgik de drøftelser og afstemninger der kommer til at foregå på kongressen i 

forbindelse med en fællesskabsløsning indenfor FOA. Bestyrelsen drøftede herefter 

hvordan man kunne komme frem til en fælles løsning i forhold til samarbejdet med 

de forskellige faggrupper. 
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Bestyrelsen giver besked til Mette Kabbeltved Pedersen hurtigst muligt, om de 

deltager i den ekstraordinære kongres. 

8) Valgprocedure Nyt pkt. 

Formanden gennemgik forslag til en skriftlig procedure om hvordan afdelingen 

forholder sig i forbindelse med et evt. mistillidsvotum til en tillidsrepræsentant. 

Denne procedure kan på et senere tidspunkt blive ændret, da TR-afdelingen i 

forbundet er ved at udarbejde en generel tekst omkring TR-valg til afdelingerne. 

Bestyrelsen godkendte den skriftlige procedure. 

9) Gensidig orientering 

a) A-kasse. Fra 1. januar overgår samtalerne fra jobcentret til A-kasserne, samt til 

og frameldingerne og sygemeldinger. Efter 3 måneder overgår medlemmerne til 

kontaktforløb i jobcentrene. Regelændringer i forbindelse med uddannelser for 

ledige. 

Ledighedstal er pr. maj måned 49. Det giver en ledighedsprocent på 1,26. 18 er 

ledige i Brønderslev, 31 er ledige i Hjørring. 6 er i Servicesektoren, 16 er i 

Pædagogisk sektor og 26 er i Social- og sundhedssektoren. 

Struktur A -kassen. 

Dorte Stokholm Olsen orienterede om at der efter sommerferien laves en aftale 

med faglig afdeling i forbindelse med udflytningen af A-kassen. Det kan bl.a. dreje 

sig om et kontor til medarbejdere fra A-kassen, der så kan komme og holde 

samtaler med medlemmerne. 

Nednormeringen af personale i forbindelse med omstrukturering af A-kassen. Der 

har ikke været nogen fyringer, da personalet selv har takket ja til fratrædelse, så 

man er nået frem til det antal personale der skal med over. Der blev også 

orienteret om kommende skolebesøg. Lokalerne for alle regionerne er på plads. 

b) Teams. Team løn- og ansættelse v/Anne Thøgersen orienterede om det nye 

lønværktøj der er sat i værk, det er rigtig godt. Det er i øjeblikket kun 

kommunerne og KMD-løn det kan bruges til. Til oktober kommer regionerne og 

Silkeborg-data også på lønværktøjet. I øjeblikket er det kun afdelingen der kan 

bruge systemet, det kan måske komme på tale at FTR kan komme til at bruge 

det. 
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Aftalearkivet med alle lokalaftaler er ved at blive uploadet til TR  app.  LRJ alle de 

oplysninger/informationer som TR skal bruge skal fremover gerne kunne 

fremsøges på TR  App.  

Team arbejdsmiljø v/Lene Berendt 

Der er etableret samarbejde om arbejdsskadesager med andre afdelinger i 

regionen. 

Dorte Stokholm Olsen og Lene Berendt har aftalt møde med jobcentret i forhold til 

samarbejdet omkring de ledige i forbindelse med sygdom/raskmeldinger. 

Der er en problematik i forbindelse med Jobcentrets raskmelding af medlemmer i 

forhold til at de stadigvæk er sygemeldt fra deres arbejdsplads, men kan 

raskmeldes til anden beskæftigelse. 

Der er mange afslag på seniorpension, og deraf mange klager over afgørelserne i 

forhold til dem. 

Teamet er ved at lave en arbejdsmiljøkonference i oktober måned 2023. 

Team Tillidsvalgt v/ Leif Risgaard Jensen  

Der er fastsat overenskomstmøder på "Solsiden", Regionshospitalet og 

Psykiatrien. Mødetidspunkterne er aftalt med den lokale TR. 

Derudover har afdelingen- stormøde i Vrå Idrætscenter Vendsyssel den 16. august 

2023 kl. 17.30 til 20.30 

Der er fællesmøde i Aalborg den 28. september 2023 om 0K24 

c) Sektorerne 

Pædagogisk sektor v/Lene Engelbrecht Nielsen Der er kommet en ny 

kvalitetsrapport på 0-2-årige, der er kigget på 157 stuer. Rapporten var ikke så 

god. Det skal dog siges, at i forhold til Hjørring og Brønderslev så det ikke så galt 

ud. 
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Foredrag med Rene Dahl Andersen fælles med sektorerne var en succes. Der 

arbejdes på at lave flere fælles arrangementer. Stillingerne som dagplejeleder i 

Brønderslev kommune og Hjørring kommune er ikke blevet genbesat, og 

stillingerne ændres på grund af besparelser. 

Lene skriver på et høringssvar til kommunerne sammen med FTR. 

Louise har været til møde på Hjørring Kommune om protokollat for fastansat 

månedslønnede vikarers lønindplacering. Protokollat om ansættelse af unge under 

18 å r. 

Sektoren kan med tilfredshed se, at Hjørring Kommune har forslag til seniortiltag / 

- aftaler kommunens budget for 2024. 

Louise spørger ind til, om der kan der laves en fælles holdning fra afdelingen i 

forhold til lønstrukturkommissionens rapport. 

Aftalt, at det tages på næste  PL-  møde i afdelingen. 

Majbritt Jensen deltog igen i mødet under pkt. 

d) Bestyrelsesmedlemmer. 

Aase Povlsen er blevet valgt til  AMR  på Havglimt, og skal deltage på 

arbejdsmiljøuddannelsen. Aase orienterede om forskellige tiltag på 

arbejdspladsen, bl.a. møde i forhold til løntjek mv. hvor Anne ThØgersen fra FOA 

deltog. 

Anja Møller Engemann orienterede om valg af TR for Pædagogerne (BUPL) på 

Lundgården i Vrå. Det bliver godt med flere tillidsvalgte og et kommende 

samarbejde. 

Maybritt Pedersen orienterede fra Solsiden, arbejdsgiver arbejder på, at stedet 

bliver medlem af et regionalt vikarkorps. 

Der forhandles Lokalløn i september måned. Der er en instruks om 

politianmeldelse af borgere der laver psykisk vold mod de ansatte. Det er 

arbejdsgiveren der ifølge instruksen anmelder episoderne, så det ikke er den 

ansatte der skal lave anmeldelsen. Der er stort fokus på lavt fremmøde 

(sygemeldinger). 
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Mette Panum Andersen. Regionshospitalet har kvalificeret ansættelsesstop, på 

grund af økonomien, men det gælder ikke på medicinsk afdeling. Det største 

problem på regionshospitalet er økonomien. 

1. september 2023 åbnes der nyt sengeafsnit hvortil der lige nu søges 

sundhedspersonale. Den 1. august 2023 er der ansat ny afsnitsleder til dette nye 

afsnit Neuområdet bygger nyt sygehus i Brønderslev. 

e) Daglig ledelse. 

Leif Risgaard Jensen og Lene B. skal forhandle ny TR-aftale med Hjørring 

Kommune - formentligt i august måned. Der skal være udpegning til ny MED 

pladser på kommunen. FH afholder ekstraordinær kongres 7. september - hvor 

der er valg af ny formand. 

10) Gennemgang af referater 

a) HB: Dateret 12.06.2023 	 Bilag: 4 

Lene B. fremhævede pkt. om  elever, bl.a. at der er mange 

elever der ikke er medlemmer af afdelingen. 

Organisationsprocenten i afdelingen er lav for flere faggrupper. 

b) HU Hjørring: Dateret 22.06.2023 Intet at bemærke 	 Bilag: 5 

c) HU Brønderslev: Intet siden sidst 	 Bilag: 

Lene Svenningsen orienterede fra HU mødet afholdt 

den 22.06.2023 

d) HU Regionen: Dateret 24.05.2023 Intet at bemærke. 	Bilag: 6 

e) Servicesektoren: Intet siden 15.12.2022 	 Bilag: 

f) Pædagogisk sektor: Dateret 31.05.2023 

Anne Thøgersen vil høre om planlægning af møde om 

arbejdstidsregler skal gælde alle medlemmerne. 

Iflg. Lene E. så gælder det alle medlemmerne. 	 Bilag: 7 

g) Social- og sundhedssektor: Intet siden 07.12.2022 	 Bilag: 



11) Lukket punkt 

12) Eventuelt 

Intet at bemærke. Formanden afsluttede mødet, og ønskede alle en rigtig 

god sommer. 

Maybritt- Ped-rsen 	 Mette Kabbeltved Pedersen 

mødeleder 	 referent 

Næste møde: 

Mandag den 21. august 2023 

Husk at melde afbud til Mette Kabbeltved Pedersen mkpe@foa.dk  i god tid, 

hvis du ikke kan deltage. 
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